

DVB TV timetable

Sun	19:15	21:00	night repeat
Mon	10:15	15:15	21:00
Wed	10:15	15:15	21:00
Fri	10:15	15:15	21:00

"ဒီဇီဘီဒီဘီ"

အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲ အစီအစဉ်ကို DVB Multimedia Group က စနေနေ့တိုင်း တိုက်ရိုက် ရိုက်ကူးပြီး ဒီဇီဘီ ရုပ်သံလိုင်းမှာ တစ်ဖက်ပါ အစီအစဉ်အတိုင်း ထုတ်လွှင့် တင်ဆက်ပါတယ်။

DVB Debate ဟာ မိမိတို့ရဲ့ အတွေးအမြင် အယူအဆတွေကို လွတ်လပ်စွာ သဘောထား ကွဲလွဲနိုင်ဖို့၊ အပြန်အလှန် နားလည်မှုတွေကို တည်ဆောက်နိုင်ဖို့၊ မြန်မာ့အနာဂတ် ပိုမိုကောင်းမွန်လာစေဖို့၊ လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်းမှာ ရှိနေတဲ့ ပြဿနာတွေကို အဖြေရှာနိုင်ဖို့၊ လူတိုင်း ပါဝင်နိုင်ပြီး မတူကွဲပြားတာတွေကို လက်ခံပေးနိုင်ဖို့၊ အချေအတင်ဆွေးနွေးတဲ့ ယဉ်ကျေးမှုပေါ်ထွက်လာစေဖို့ ရည်ရွယ်ပါတယ်။

မီဒီယာတွေနဲ့ အသင်းအဖွဲ့တွေကိုလည်း အခုလို လွတ်လပ်ပွင့်လင်းတဲ့ ဒီဘီဘီဒီဘီ အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲမှာ ပါဝင်ဖို့ ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။ အပတ်စဉ် သတင်းထုတ်ပြန်ချက်တွေ၊ သတင်းဓာတ်ပုံတွေနဲ့ ဒီဘီဘီဘီ ကာတွန်းကို ရုပ်သံရိုက်ကူးပြီး မကြာခင်မှာပဲ ဒီဇီဘီဒီဘီဘီဒီဘီ ဖေ့စ်ဘုတ်စာမျက်နှာနဲ့ ဝက်ဘ်ဆိုက်မှာ ကြည့်ရှုနိုင်ပါတယ်။

DVB DEBATE



ယခုအပတ် ဆွေးနွေးပွဲအတွက် မေးခွန်းကတော့

"100th Days: What will change?"

ဖြစ်ပါတယ်။ (ဩဂုတ်၊ ၁၃၊ ၂၀၁၆ (နေပြည်တော်) ရိုက်ကူးသည်။)

❖ မှတ်ချက်ပေးလိုတာ၊ အကြံပြုလိုတာနဲ့ မေးမြန်းလိုပါက ရုံးချိန်အတွင်း ဖုန်းနံပါတ် ၀၁ ၉၀၀၀၄၈၈ နဲ့ debate@dvb.no ကို ဆက်သွယ်ပြီး အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးထံ မေးမြန်းနိုင်ပါတယ်။

ဒီတစ်ပတ်မှာ "အစိုးရသစ်ရဲ့ ရက်တစ်ရာအတွင်း စိန်ခေါ်ချက်များ" ဆိုသည့် ခေါင်းစဉ်နှင့် ဒီဒီဘီဒီဘီတိုက်ကို ဆွေးနွေးကြမည် ဖြစ်သည်။

ဩဂုတ် (၈) ရက်နေ့တွင် အစိုးရသစ်၏ ရက်တစ်ရာစီမံကိန်း ပြည့်သွားခံပြီ ဖြစ်သည်။ ထိုမတိုင်ခင် ကာလတိုင်းတာမှုကို ပြည်သူတွေကြား၊ ဗီဒီယိုတွေကြား၊ ပညာရှင်တွေကြား အငြင်းပွားမှုများ ဖြစ်ခဲ့ကြသည်။ တချို့တွေက ဧပြီလ (၁) ရက်နေ့ အစိုးရဟောင်းနှင့် အစိုးရသစ် ကူးပြောင်းသည့်နေ့မှစပြီး ရက်တစ်ရာကို တွက်ချက်ကြသည်။ အစိုးရအနေနဲ့ကတော့ သင်္ကြန်ရုံးပိတ်ရက်၊ ဝန်ကြီးဌာန အပြောင်းအလဲတွေကြောင့် မေလ (၁) ရက်နေ့မှ စတင်တွက်ချက်သည်။ ရက်တစ်ရာအတွင်း ဝန်ကြီးဌာနအလိုက် အကောင်အထည်ဖော် လုပ်ဆောင်ခဲ့သည်များကို ပြည်သူလူထုကိုအသိပေးရန် နေပြည်တော်ရှိ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ ဩဂုတ်(၉) ရက်မှစတင်၍ အပတ်စဉ်သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ ပြုလုပ်နေသည်။

နှစ်ပေါင်း ၆၀ ကျော် ပြည်တွင်းစစ်ကနေ ရုန်းမထွက်နိုင်သေးတဲ့ တိုင်းပြည်၊ စစ်အစိုးရလက်ထက်မှာ လူတစ်စုစာ အကျိုးစီးပွားပဲ ကြည့်ခဲ့မှုကြောင့် နှလုံးမထူနိုင်သေးတဲ့တိုင်းပြည်၊ မြေအောက်သယံဇာတ တွေနှင့် ကျိန်စာသင့်နေသည့်တိုင်းပြည်၊ ပညာရေး စီးပွားရေး ကျန်းမာရေး အဖက်ဖက်က နိမ့်ကျနေသည့်တိုင်းပြည်၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် လက်ရှိမှာ ကပ်ဆိုင်နေသည့်တိုင်းပြည် ဒီတိုင်းပြည်ကို ရက် (၁၀၀) အတွင်း ပြောင်းလဲနိုင်ဖို့သည် ဘယ်လိုမှ မဖြစ်နိုင်ပါ။ ဒါပေမယ့် ရေတို၊ ရေရှည် စီမံကိန်း များများကို သေချာ စနစ်တကျနှင့် တွက်ချက်ပြီး လုပ်မယ်ဆိုရင် အနည်းနဲ့ အများ ခရီးရောက်နိုင်မည် ဖြစ်သည်။

လက်ရှိ အစိုးရသစ်၏ ရက် (၁၀၀) စီမံကိန်းသည် နိုင်ငံတကာနှင့် ဆက်ဆံရေး၊ တိုင်းရင်းသား စည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေး၊ ဘာသာရေးနှင့်လူမျိုးရေး အခန်းကဏ္ဍ တွေကို ဦးစားပေး ညှိနှိုင်း ပုံဖော်ခဲ့သည်များကို ထင်ထင်ရှားရှား မြင်ခဲ့ကြရသည်။ အခြားခြားဆုံးကတော့ ၂၁ ရာစု ပင်လုံကို ဩဂုတ် (၃၁) ရက်နေ့တွင် ကျင်းပသွားဖို့ ကိစ္စပင် ဖြစ်သည်။ ဒီကဏ္ဍများသည် နိုင်ငံ နိုင်ငံရေးအရ အရေးကြီးသည်မှန်သော်လည်း ပြည်သူလူထုတွေ၏ စီးပွားရေးမှာမူ ပိုပြီး ကြပ်တည်း၍ လာနေပါသည်။ အခြေခံဆင်းရဲသား လူတန်းစားမှာ ကုန်ဈေးနှုန်းတက်သည့်အခါကို အလူးအလဲ ခံစားနေကြရသည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် တစ်ဦးချင်းဝင်ငွေ အနိမ့်ဆုံးနိုင်ငံထဲမှာ ပါနေပြီး တနိုင်ငံလုံး တနိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာနှင့် လျှပ်စစ်မီး ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းသာ အသုံးပြုနိုင်သည်။

ရက် (၁၀၀) အတွင်း အစိုးရသစ်အနေနှင့် ဘာတွေ လုပ်ခဲ့လဲဆိုတာကို ပြည်သူလူထုက စိတ်ဝင်တစား စောင့်ကြည့်နေမှာ အသေအချာပင် ဖြစ်သည်။ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အပတ်စဉ် ပြုလုပ်ပေးမည့် ဝန်ကြီးဌာန တစ်ခုချင်းဆီက သူတို့လုပ်ဆောင်ခဲ့သည်ဆိုသည့် ထုတ်ပြန်ချက်များကို စောင့်ပြီး ကြည့်ရတော့မည်။ ပြည်သူက ရွေးချယ်တင်မြှောက်ထားသည့် အစိုးရကို ပြည်သူလူထုက လေ့လာပေါ့ စဉ်းစား ပေးမည်သာ ဖြစ်သည်။

ဒီအကြောင်းအရာတွေနှင့် ပတ်သက်ပြီး "ရက်တစ်ရာအတွင်း ဘာတွေ ဦးစားပေးလုပ်ခဲ့သင့်တာလဲ?" "ရေတို၊ ရေရှည်စီမံကိန်းတွေက ဘာတွေလဲ?" "ပြည်သူတွေရဲ့ တကယ့်လိုအပ်ချက်တွေကို ရက် (၁၀၀) အတွင်းမှာ အစိုးရအသစ်အနေနဲ့ သေချာသိခဲ့ရဲ့လား?" "ပညာရှင်တွေ အနေနဲ့ရော အစိုးရသစ်ကို ဘာတွေ ပြောချင်တာရှိလဲ?" စတာတွေအပြင် စိတ်ဝင်စားစရာကောင်းမည့် နောက်ထပ် အချက်အလက်များနှင့် ပတ်သက်၍ ဒီဒီဘီ ဒီဘီတိုက် ရိုက်ကူးတင်ဆက်မည် ဖြစ်သည်။

သူတို့အမြင်

ယခုအစိုးရသည် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် တင်ထားသော အစိုးရဖြစ်ရာ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အပေါ် ဗဟိုပြု လည်ပတ်နေသည်။ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် သမ္မတရုံး ဝန်ကြီးဌာန၊ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံး ဝန်ကြီးဌာန၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနဟူသော ထိပ်ဆုံးဝန်ကြီးဌာန သုံးခု၏ အကြီးအကဲဖြစ်သည်။ အရေးကြီးဆုံးဖြစ်ချက် အားလုံးသည် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ထံမှသာ စီးဆင်းနေပုံပေါက်သည်။ ထိုအတိုင်းဆိုလျှင် ဆုံးဖြတ်ချက်များ သည် ထိပ်တွင် တစ်ဆို့နေခြင်း "ပုလင်းလည်ပင်း ပြဿနာ" bottle-neck နှင့် ရင်ဆိုင်ရကိန်းရှိသည်။ ရက် ၁၀၀ အတွင်းတွင် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အနေနှင့် ပါတီခေါင်းဆောင်ဘဝမှသည် နိုင်ငံခေါင်းဆောင် transition from party leader to the leader of government အဖြစ်သို့ ကူးပြောင်းနေဆဲကာလဖြစ်သည်။ ကျန်ထိပ်တန်း အဖွဲ့ဝင်များ ဆုံးဖြတ်နိုင်စွမ်း ပိုအားကောင်းလာလျှင် သားရွှေအိုးထမ်းကိန်းဆိုက်မည်။ **(ဇေယျသူ)**

တိုင်းပြည်တည်ဆောက်ရေးကို ဒီမိုကရေစီနည်းကျ ဖြေရှင်းနိုင်ရာမ ဖြစ်ပွားခဲ့ရသေး၊ ပြည်တွင် ပြည်တွင်းစစ်ကို နှစ်ပေါင်း ၇၀ နီးပါးကြာသည်အထိ အဖြစ်မဖြစ်နိုင်သေးသေး၊ တစ်ဖက်မှ ပြည်တွင်းစစ်ကို တိုက်ရင်း နိုင်ငံတည်ဆောက်ရေးအသာထား "နိုင်ငံရေး ယိုယွင်းမှု" (State Decay) နှင့်ပင် နှစ်ပေါင်း ၅၀ ကျော် ရင်ဆိုင်နေရသေး၊ နိုင်ငံတော် အင်စတီကျူးရှင်းများဆိုလျှင်လည်း သမ္မတ စမ်းတဝါးဝါး တည်ဆောက်နေရဆဲ ဖြစ်သော ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံအတွက်မူ ဆိုခဲ့ပါလော့ချစ်မှာ ဘယ်လိုမှ စရွေးမက်ကံဟု ဆိုရပါလိမ့်မည်။ အစိုးရသစ်အနေနှင့် မည်မျှပင် စေတနာထားထား၊ မည်သို့ပင် ပေါ်လစီမှန်မှန် အဆိုပါစေတနာနှင့် ပေါ်လစီကို အကောင်အထည်ဖော်အောင် ဆောင်ရွက်ကြမည့် အခင်းအကျင်းများ မရှိသလောက် အာနည်းလှသည့် အခြေအနေတွင် မျှော်မှန်းသလို ဖြစ်ကောင်းမှ ဖြစ်ကောင်းမှ ဖြစ်ပါလိမ့်မည်။ ဤအတွက် မိမိတို့ ရင်ဆိုင်ကြရမည့် ပကတိ အခြေအနေကို သိဖို့လို သိဖို့လိုပါသည်။ ဤသို့ မသိလျှင် သို့မဟုတ် မလေးနက်လျှင် အစိုးရသစ်အပေါ် မှန်မှန်ကန်ကန် ကြည့်မြင်နိုင်လိမ့်မည် မဟုတ်ပါချေ။ **(ကျော်ဝင်း)**

အစိုးရသစ်တစ်ရပ်ရဲ့ ပထမဆုံး ရက် ၁၀၀ ဆိုတာက သူ့သက်တမ်းမှာ ဘာတွေလုပ်ဆောင်သွားလဲဆိုတဲ့ မူဝါဒ၊ ရည်မှန်းချက်တွေကို အကဲဖြတ်ရမယ့်အချိန် ဆက်လုပ်မယ့်ဟာတွေအတွက် အစပျိုးရမယ့် အချိန်ဖြစ်ပါတယ်။ အရင်အစိုးရရဲ့ အားနည်းချက်တွေ၊ မအောင်မြင်တာတွေကို သုံးသပ်ပြီး ပြင်ဆင်တာတွေ လုပ်ဆောင်ရမှာပါ။ ဒါတွေနဲ့ ပတ်သက်လို့ လက်ရှိအစိုးရက ပြည်ပြည်ဝဝ မလုပ်နိုင်လိုက်ဘူးလို့ ပြောချင်တယ်။ နောက်တစ်ချက်က အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းနဲ့ ဥပဒေပြုရေး ပိုင်းတို့ အကြား ပူးပေါင်း ညှိနှိုင်းမှုတွေ အားနည်းတာတွေ၊ အပြန်အလှန် နားလည်မှု မရှိတာတွေ မရှိတာတွေ ဖြစ်နေသေးတယ်။ လက်ရှိ လွှတ်တော်က မလိုအပ်တော့ဘူးလို့ ထင်တဲ့ ဥပဒေတွေကို ပယ်ဖျက်ခဲ့တာတွေက ကောင်းပါတယ်။ **(ဦးရဲထွန်း - ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ဟောင်း)**

Ref: <http://thevoicemyanmar.com/>
<http://burma.irrawaddy.com/>